

ואשר לעקבה - יתכן שברוך הוא האיש - אם יעלה בידינו

להלהיבו. אולם ביחס לאיש זה הרי כל הענין הוא gamble

בכל אופן עלי לערוך תזכיר ולהמציא לו לפר. הוא שוחח שוב על

הענין הזה עם מנדייס. אם ברוך יחלהב יוכל בעצמו לתת כל הסכום

הנחוץ. ברנדייס הגיד לפר. שהוא בעצמו רוצה לתת סכום הגון.

כשברנדייס יבוא לבוסטון ביום ה' יתכן שיביאו לשם את

3.6.35

שוב הוזמנתי הצהרים לסעוד עם וורבורג. הפעם היינו

רק שנינו. ו-ג אמר לי שב-11 ליוני יבוא הנה בולקמיר.

מחר יגיע סימון והוא רוצה שאני אשתתף בשיחות שיחיימו אז.

הוא רוצה גם שאפגש עם אדלר. בשביל כל אלה אני רק שם. רק

הוא וורבורג מכיר אותי וסומך על שיפוט. למען סדר העבודה

להבא רצוי שאברר אתם את הענינים והיחסים. אמרתי לו שעלי

לעזוב את אמריקא בקרוב לרגל השיחות על המועצה המחקקת.

רק אם יעלה בידי וויצמן בפגישתו מחר עם ק.ל. לדחות הדבר

אוכל להשאר כאן.

ו-ג שאל על וויצמן. אמרתי לו שדרשנו מו-ן לשוב

לנשיאות. וו-ן הסכים בסוף, בתנאי שיוכל להמשיך במוסד.

ו-ג לא היה כנראה נלהב לידיעה זו והעיר: לא קל לעבוד עם

ו-ן. הסברתי נימוקינו להחזרת ו-ן. אמר: מכיר אני

חסרונותיו של ו-ן, אבל לא יתכן שס-ב ישאר, אין אליו כל

אמון וכבוד מצד הממשלה ושוב שו. יקא מקומו.

אמרתי לו שהשאלה העיקרית - היא אפשרות פעולה רחבה, כי העליה גדלה ותגדל. - אתם מחוסרי סבלנות - העיר. אמרתי לו שהמוני ישראל מחוסרי סבלנות כי אינם יכולים להשאר באשר הם, ולא רק היהודים אלא גם הגויים דוחקים בחוסר סבלנות את היציאה. סיפרתי לו מה שראיתי עכשיו בגרמניה. ועליה גדולה מחייבת החישובות רחבה והרבה קרקע. שאל על האפשרויות וסיפרתי לו על עמק הירדן והנגב, עמדת הנציב בשאלה זו וחשיבות עקבה וההכרח לחקוע שם יחד מיד, ודרשתי ממנו להשיג לי \$100,000 - לשם סידור קבוצה ראשונה של 100 איש לדיג ולחקלאות בחלק המערבי, לתחבורת-אווירונים ולהגנה.

האין סכנה לישוב קטן במקום זה? שאל. אמרתי שבכל מקום אנו נתונים לסכנה, ובלכתנו לגליל לפני 30 שנה היה פחוח ביסחון משיש עכשיו בעקבה.

היש אנשים מוכנים לחנאים אלה?

אמרתי שברגע שיהיו לנו האמצעים יהיו אנשים כמה

שנרצה.

שאל אם הקסטר יודע על התכנית. אמרתי לו שדנו על הדבר בהנהלה לפני צאתי ויש ועדה-ארבעה עם הכסטר בתוכם לברר כל הדבר.

שאל אם אפשר לדבר על זה עם פלכסנר וסימון ואם

P.W.C. יוכלו לתת לזה כסף?

אמרתי שהדבר אינו צריך להיוודע ברבים. עם סימון

1
a fond perdu ופלכסנר אפשר לדבר, אבל הסכום הראשון יש להשקיע
הסכים לכך וביקש לעיין בדבר והבטיח להפגש אחי שוב לדון
על זה ועל שאר העניינים.

- זלמן גם הוא דורש להשאר, ושלחתי טלגרמה למשה:

"גולדסמיט אונגר יבואו הנה 11 יוני להמלך
בוורבורג וסימן פעולות מוסדותיהם. וורבורג רוצה שאשר.
טלגרף היחכן וכמה. רצוי עד 23 יוני".

- טלמן לי ווייז שברוך יבוא לבוסטון כשברנדייס
יהיה שם להפגש יחד עם פליכס. מאר ידבר עם ברוך ויודיע לי
התוצאות.

- ישיבה עם מרכז החלוצי והשה"צ. פורמנסקי דורש
מוכירות פריטטיות והכרעת המשלחת בכל חילוקי הדעות, ביטול
המרכז עד הועידה או פריטט במרכז, ועידה בספטמבר. אבסונומיה
להשה"צ, ורשות לחברי השה"צ להוות חוג משלהם בחלוצי כאחד מהחוגים
שבחלוצ. שאר חברי המרכז מסכימים לאבסונומיה בהכשרה, אבל
בשאר הדברים הם דורשים משטר שווה לכל חברי החלוצ ומתנגדים
לפריטט. באספי הכסף (לקה"ק ולמגבית) הם דורשים שכל החלוצים
לרבות חברי השה"צ שבחלוצ יפעלו מטעם החלוצ. פורמנסקי רוצה
שחבריו יפעלו מטעם השה"צ בעניינים אלה. דחיתי מסקנותיה לאחר

שיחה מיוחדת עם השב"צ ועם ה"סתמ"יים.

- בערב אספת חברי המפלגה בנ.י. מקום דנו על מפעל

השקלים והבחירות ובסוף הרצאתי על תפקידי תנועתנו והשנויים
הדרושים בסידור התנועה: הקמת חזית מאוחדת של תנועה הפועלים
באמריקא עם סעיף אר"י כארץ הגירה והתישבות עובדת, והסתדרות
ציונית אחידה. הדברים נמשכו עד חצות - והוויכוח יתקיים באספת
מיוחדת.

4.6.35

ערכתי חזכיר מפורט על צרכי הקרקע, הנגב ועקבה.

5.6.35

הצהרים סלגרמה פלוקר:

"Charls saw Philip urging postponement be his last
official act. Philip pointed out difficulty going
back now definite action promised (?) stop
Stated no pressure for immediate establishment
coming from London stop Gave no promise intervene
but Chals hopeful"

Locker